

၂၀၀၈ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၃၈၉ အရ နိုင်ငံသားတိုင်းသည် ဥပဒေအရ ပေးဆောင်ရမည့် အခွန်အကောက်များကို ပေးဆောင်ရန် တာဝန်ရှိသည်။

ပတခ(ကသခ)-၀၃-၀၁

၂၀ -၂၀

**အခွန်ဆိုင်ရာစီမံအုပ်ချုပ်မှုဥပဒေပုဒ်မ ၂၂၊ ပုဒ်မခွဲ (က) နှင့် ကုန်သွယ် လုပ်ငန်းခွန်ဥပဒေပုဒ်မ ၁၂၊ ပုဒ်မခွဲ (က) တို့အရ ပေးပို့ရမည့် သုံးလပတ် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကြေညာလွှာ**

----- ရက်နေ့မှ ----- ရက်နေ့အထိ ----- သုံးလပတ်အတွက် တင်သွင်းရမည့် ကုန်သွယ် လုပ်ငန်းခွန်ကြေညာလွှာ

ပေးပို့သည့် သုံးလပတ်အခွန်ကာလ	(ရက်/လ/နှစ်) _____		
အခွန်ထမ်း၏ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်	က။ အခွန်ထမ်းအမျိုးအစား : သက်ဆိုင်ရာအကွက်တွင် အမှတ်ဖြစ်ပါ ▶	<input type="checkbox"/> တစ်ဦးချင်းပုဂ္ဂိုလ် <input type="checkbox"/> ပုဂ္ဂိုလ်စု <input type="checkbox"/> ကုမ္ပဏီ <input type="checkbox"/> အခြေခံသမဝါယမအသင်း (Primary Cooperative) <input type="checkbox"/> အခြားသမဝါယမအသင်း (Non-primary Cooperative) <input type="checkbox"/> နိုင်ငံပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်း	
	ခ။ နေထိုင်မှု : သက်ဆိုင်ရာအကွက်တွင် အမှတ်ဖြစ်ပါ ▶	<input type="checkbox"/> မြန်မာနိုင်ငံသား <input type="checkbox"/> ပြည်ပနေနိုင်ငံသား <input type="checkbox"/> ပြည်ပနေနိုင်ငံခြားသား <input type="checkbox"/> ပြည်တွင်းနေနိုင်ငံခြားသား	
	ဂ။ နိုင်ငံအမည် (အခွန်နှစ်ထပ်မကျသင့်စေရေးစာချုပ်ဝင် နိုင်ငံဖြစ်ပါက) ▶	_____	
	ဃ။ သက်ဆိုင်ရာအကွက်တွင် အမှတ်ဖြစ်ပါ :	<input type="checkbox"/> ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနထံသို့တင်သွင်းသည့် ကနဦးကြေညာလွှာ <input type="checkbox"/> ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနထံသို့တင်သွင်းသည့် အပြီးသတ်ကြေညာလွှာ <input type="checkbox"/> အောက်ဖော်ပြပါ သုံးလပတ်ကာလအတွက် ကြေညာလွှာကို ပြင်ဆင်သည့် ကြေညာလွှာ <input type="checkbox"/> ၃၀ ဇွန် လ ၂၀---- <input type="checkbox"/> ၃၀ စက်တင်ဘာလ ၂၀---- <input type="checkbox"/> ၃၁ ဒီဇင်ဘာလ ၂၀---- <input type="checkbox"/> ၃၁ မတ်လ ၂၀---- <input type="checkbox"/> အထူးစီးပွားရေးဥပဒေအရကင်းလွတ်ခွင့် <input type="checkbox"/> Grant Aid ကင်းလွတ်ခွင့် <input type="checkbox"/> လိပ်စာပြောင်းလဲခြင်း	
အမည်		အခွန်ထမ်း မှတ်ပုံတင်အမှတ်	
ဇနီး(သို့)ခင်ပွန်းအမည် အပြည့်အစုံ (အိမ်ထောင်ရှိပါက)		အခွန်ထမ်း မှတ်ပုံတင်အမှတ်	
စာပို့လိပ်စာ (စာပို့သင်္ကေတဖော်ပြပါ)			
နေရပ်လိပ်စာ			
ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်းနံပါတ်		အီးမေးလ်လိပ်စာ	
အကောက်ခွန် IE Code		Industry Code လုပ်ငန်းအမျိုးအစား ကုဒ်နံပါတ်	

မှတ်ချက်။ ထုတ်လုပ်သည့်ကုန်စည် သို့မဟုတ် ရောင်းချသည့် ကုန်စည်များ၏ အမျိုးအမည်များကို သီးခြားပူးတွဲစာဖြင့် ဖော်ပြပါ။ ကုန်စည်ရောင်းရငွေနှင့် ဝန်ဆောင်မှုရငွေများသည် ကျပ်ငွေဖြင့် ရသည့်ဖြစ်စေ၊ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ရသည့်ဖြစ်စေ၊ ငွေသားအားလုံးကိုကျပ်ငွေဖြင့်ပြပါ။ နိုင်ငံခြားငွေမှ မြန်မာကျပ်ငွေသို့ လဲလှယ်ရာတွင် ငွေလဲလှယ်နှုန်းကို ပူးတွဲဖော်ပြပါ။

အပိုင်း က	(က) စုစုပေါင်း ရောင်းရငွေ (ကျပ်) (ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကို ထည့်သွင်းခြင်းမပြုရပါ။ သို့သော် အထူးကုန်စည်ခွန်ကို ထည့်သွင်းရပါမည်။) (ညွှန်ကြားချက်ကိုကြည့်ပါ)	(ခ) အခွန် ရာခိုင်နှုန်း	(ဂ) ကျသင့်အခွန် ခေါင်လိုက်ကွက် (က) x ခေါင်လိုက်ကွက် (ခ) (ညွှန်ကြားချက်ကိုကြည့်ပါ)
၁ ပြည်ပသို့တင်ပို့ရောင်းချသည့် ရေနံစီမံများ		-----	
၂ ပြည်ပသို့တင်ပို့ရောင်းချသည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား		-----	
၃ ရွှေထည်လက်ဝတ်ရတနာများရောင်းချခြင်းမှရောင်းရငွေ		-----	

၄	နိုင်ငံပိုင်မြေအား နှစ်ရှည်ငှားရမ်း၍ဖြစ်စေ၊ နိုင်ငံတော်နှင့် အကျိုးတူပူးပေါင်း၍ဖြစ်စေ ပုဂ္ဂလိကပိုင်မြေတွင်ဖြစ်စေ မြေပိုင်ရှင်နှင့် အကျိုးတူပူးပေါင်း၍ဖြစ်စေ အခြေခံအဆောက်အအုံအား တည်ဆောက်ပြုပြင်ရောင်းချခြင်းမှ ရောင်းရငွေ		-----	
၅	အလျားကွက် ၇ ရှိ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ရသည့် ကုန်စည်များမှအပ အခြားကုန်စည်များ		-----	
၆	အလျားကွက် ၁နှင့် အလျားကွက် ၂ ရှိ ကုန်စည်များမှအပ ပြည်ပသို့တင်ပို့ရောင်းချသည့် အခြားကုန်စည်များ		-----	
၇	ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ရသည့် ကုန်စည်များ၏ ရောင်းရငွေ			
၈	အထူးစီးပွားရေးဇုန်ဥပဒေအရ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ရသည့် ရောင်းရငွေ			
၉	နိုင်ငံတော်က ရယူဆောင်ရွက်သည့် ထောက်ပံ့ငွေများ (Grant Aid) အရ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ရသည့်ရောင်းရငွေ			
၁၀	ကုန်စည်ထုတ်လုပ်ရောင်းချခြင်း နှင့် ကုန်သွယ်မှု လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်းမှ ရောင်းရငွေအပေါ် ကျသင့်ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် (ဒေါ်လ်ဂျက်ကွက်(ဂ)ရှိ အလျားကွက် ၁ မှ ၆ အထိကို ပေါင်းပါ။)			

အပိုင်း ခ	(က) အရေအတွက် သို့မဟုတ် စုစုပေါင်းရရှိငွေ (ကျပ်) (ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကို ထည့်သွင်းခြင်း မပြုရပါ)	(ခ) အခွန် ရာခိုင်နှုန်း	(ဂ) ကျသင့်အခွန် ဒေါ်လ်ဂျက်ကွက် (က) x ဒေါ်လ်ဂျက်ကွက် (ခ)
၁ ဆက်သွယ်ရေးဝန်ဆောင်မှုများ - ကြိုတင်ငွေဖြည့်ကဒ်များ/ဖုန်းပြောဆိုခများ		-----	
၂ ဆက်သွယ်ရေးဝန်ဆောင်မှုများ - အခြားဆက်သွယ်ရေးဝန်ဆောင်မှုများ		-----	
၃ ဆင်းကတ် (SIM Card) ရောင်းချခြင်းနှင့် ဆင်းကတ်ကို စတင်အသုံးပြုနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ပေးသည့်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ( စုစုပေါင်းရငွေအား နောက်ဆက်တွဲဖြင့် ပူးတွဲတင်ပြရန်)		-----	
၄ အင်တာနက်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ		-----	
၅ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ		-----	
၆ အလျားကွက် ၇ရှိ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ရသည့်ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများမှအပ နိုင်ငံတော်အတွင်း ဆောင်ရွက်သည့် ကျန်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ		-----	
၇ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ရသည့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများရငွေ			
၈ အထူးစီးပွားရေးဇုန်ဥပဒေအရ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ရသည့် ဝန်ဆောင်မှုရငွေ			
၉ နိုင်ငံတော်က ရယူဆောင်ရွက်သည့် ထောက်ပံ့ငွေများ (Grant Aid) အရ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ရသည့် ဝန်ဆောင်မှုရငွေ			
၁၀ နိုင်ငံတော်အတွင်း ဆောင်ရွက်သည့်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများမှ ရငွေအပေါ် ကျသင့်ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် (ဒေါ်လ်ဂျက်ကွက်(ဂ)ရှိ အလျားကွက် ၁ မှ ၆ အထိ စုစုပေါင်းပမာဏကို ဖြည့်ပါ။)			

အပိုင်း ဂ	
ယခုကြေညာလွှာတွင် ဖော်ပြထားသည့် သုံးလပတ်ကာလအတွက် အသားတင်ကျသင့်ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် (သို့) အခွန်ပိုပေးဆောင်ထားခြင်း	
၁။ ကျသင့်ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် (အပိုင်း က၊ အလျားကွက် ၁၀ နှင့် အပိုင်း ခ၊ အလျားကွက် ၁၀ တို့ကို ပေါင်းပါ။)	
ယခုကြေညာလွှာတွင် ဖော်ပြထားသည့် သုံးလပတ်ကာလအတွင်း ကြိုတင်ပေးသွင်းထားခဲ့သည့်အခွန်	
၂။ ပြည်တွင်း၌ကုန်စည်ဝယ်ယူခြင်း၊ ဝန်ဆောင်မှုဆောင်ရွက်ခြင်းတို့အတွက် သုံးလပတ်အတွင်း ခုနှစ်ခွင့်ရှိသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်	
၃။ ပြည်ပမှ ကုန်စည်တင်သွင်းခြင်းအတွက် သုံးလပတ်အတွင်း ခုနှစ်ခွင့်ရှိသည့် စုစုပေါင်းကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်	
၄။ သုံးလပတ်အတွင်းလစဉ်ပေးဆောင်ခဲ့သည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်	
၅။ ယခုသုံးလပတ်သို့သယ်ယူလာသော ယခင်သုံးလပတ်တွင် ပိုမိုပေးဆောင်ထားခဲ့သည့်ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်	
၆။ ယခုကြေညာလွှာတွင် ဖော်ပြထားသည့် သုံးလပတ်ကာလအတွင်း ခုနှစ်မည့် စုစုပေါင်းအခွန် (အလျားကွက် ၂ + အလျားကွက် ၃ + အလျားကွက် ၄ + အလျားကွက် ၅ တို့၏ ပေါင်းလဒ်ကို ထည့်သွင်းပါ။)	
၇။ ပေးဆောင်ရန်ကျန်မာဏ။ အလျားကွက် ၁မှ အလျားကွက် ၆ကို နုတ်ပါ။ သုည သို့မဟုတ် သုည အောက်နည်းပါက "၀" ဟုဖြည့်ပါ။	
၈။ ပိုမိုပေးဆောင်ထားသောပမာဏ။ အလျားကွက် ၆ မှ အလျားကွက် ၁ကို နုတ်ပါ။ သုည သို့မဟုတ် သုည အောက်နည်းပါက "၀" ဟုဖြည့်ပါ။	

ဆောင်ရွက်ယူ၍ ကြေညာလွှာဖြည့်သွင်းသူ၏ ကတိဝန်ခံချက် (ဆောင်ရွက်ယူ၍ ကြေညာလွှာဖြည့်သွင်းသူ မရှိပါက ဤအဆင့်ကိုဖြည့်သွင်းရန်မလိုပါ။)			
အထက်ဖော်ပြပါ အချက်အလက်များသည် ကျွန်ုပ် သိရှိယုံကြည်သမျှ မှန်ကန်ပြည့်စုံပါကြောင်း ကျွန်ုပ်သိရှိရသော အချက်အလက်အားလုံးအရ ဝန်ခံလက်မှတ်ရေးထိုးပါသည်။ (မှတ်ချက်။ စာရွက်စာတမ်းလိမ်ညာတင်သွင်းခြင်းသည် ရာဇသတ်ကြီးဥပဒေပုဒ်မ ၁၇၇ ကို ချိုးဖောက်ခြင်းဖြစ်သည်။)			
ဆောင်ရွက်ယူ၍ ကြေညာလွှာ ဖြည့်သွင်းသူ လက်မှတ်		ရက်စွဲ (ရက်၊ လ၊ နှစ်)	
ဆောင်ရွက်ယူ၍ ကြေညာလွှာ ဖြည့်သွင်းသူ အမည်		အခွန်ထမ်းမှတ်ပုံတင်အမှတ်	
လုပ်ငန်းအမည်		လုပ်ငန်းလိပ်စာ	
လုပ်ငန်း၏ အခွန်ထမ်းမှတ်ပုံတင်အမှတ်			
ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်းနံပါတ်		အီးမေးလ်လိပ်စာ	

အခွန်ထမ်း (သို့) ကိုယ်စားလှယ်၏ ကတိဝန်ခံချက်			
အထက်ဖော်ပြပါ အချက်အလက်များသည် ကျွန်ုပ်သိရှိယုံကြည်သမျှ မှန်ကန်ပြည့်စုံပါကြောင်း ကျွန်ုပ်သိရှိရသော အချက်အလက်အားလုံးအရ ဝန်ခံလက်မှတ်ရေးထိုးပါသည်။ (မှတ်ချက်။ စာရွက်စာတမ်းလိမ်ညာတင်သွင်းခြင်းသည် ရာဇသတ်ကြီးဥပဒေပုဒ်မ ၁၇၇ ကို ချိုးဖောက်ခြင်းဖြစ်သည်။)			
လက်မှတ်		ရက်စွဲ (ရက်၊ လ၊ နှစ်)	
ပုဂ္ဂိုလ်စုကိုယ်စား ၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းကိုယ်စား သို့မဟုတ် တရားဝင် တာဝန်ယူမဖြေရှင်းနိုင်သောသူ ကိုယ်စားလက်မှတ်ရေးထိုးသူဖြစ်ပါက အမည်အပြည့်အစုံကိုဖော်ပြပါ။		ရာထူး	